
Augustenborg den 19.01.2023

Til Peter Mølgaard

Høringssvar til havneprojektet i Augustenborg.

Augustenborg Baadelaug tilslutter sig disponeringsplan 2.

Det er fint, der arbejdes med saddeltage på boligerne.

Baadelaugets medlemmer (der er 120) efterspørger svar på følgende:

- Der er ingen afklaring på spørgsmålet om vinteropbevaring. Forslaget om en 
vinteropbevaringsplads ved Bro undrer, idet flere af bådene dårligt lader sig transportere 3-4 km på
offentlig vej, da flere af bådenes højde og/eller bredde er så anseelige, at der vil komme trafikale 
udfordringer ved underkørsler etc. Desuden ser vi en diskrepans ift kommunens 
emmisionsudledningsønsker. Det er med andre ord ikke et CO2-neutralt forslag. Baadelaugets virke
er ved vandet, og det kan der er ikke ændres ved. Forslaget om en vinteropbevaringsplads bag MJ i 
sydhavnen er acceptabel, idet der herved bibeholdes en foreningskultur, om end der er langt til 
klubhuset i den nye Marina. Det er ved søsætning, optagning samt klargøring af bådene, 
foreningskulturen primært udspilles.

- Vil det være muligt at bruge kajen ved den nye marina til optagning af både med kranbil? Kajen ved
Augustenborg havn har traditionelt set været brugt til dette af alle søsportsklubberne i 
Augustenborg samt de omkringliggende småhavne ved Augustenborg fjord. Her tænkes på Stevning
nor og Ulkebøl krigshavn.

- Der mangler dokumentation for de indgåede aftaler omkring leje af plads og klubhus. Desuden er 
der usikkerhed omkring estimeret pris på en eventuel vinteropbevaring.

Pbv Lars Baumann

Augustenborg Baadelaug


